

刘 璐,牛文全,Bob Zhou.细小泥沙粒径对迷宫流道灌水器堵塞的影响[J].农业工程学报,2012,28(1):87-93

细小泥沙粒径对迷宫流道灌水器堵塞的影响

Influence of sediment particle size on clogging performance of labyrinth path emitters

投稿时间: 2011-07-15 最后修改时间: 2011-11-22

中文关键词: [粒径](#),[沙粒](#),[含量](#),[迷宫流道](#),[堵塞](#),[灌水器](#)

英文关键词: [fine sand](#) [particle size](#) [sediments](#) [concentration](#) [labyrinth path](#) [emitter](#)

基金项目: “十二五” 国家863计划项目 (2011AA100507)

作者 单位

[刘 璐](#) [1. 中国科学院水利部水土保持研究所, 杨凌 712100; 4. 中国科学院研究生院, 北京 100049](#)

[牛文全](#) [2. 西北农林科技大学水土保持研究所, 杨凌 712100; 4. 中国科学院研究生院, 北京 100049](#)

[Bob Zhou](#) [3. Agricultural and Biosystem Engineering Department, Iowa State University, Ames, IA 50011, USA](#)

摘要点击次数: **574**

全文下载次数: **131**

中文摘要:

为探明细小泥沙粒径对迷宫流道灌水器抗堵塞性能的影响,该文以内镶片式斜齿形迷宫流道灌水器为研究对象,应用类短周期堵塞测验方法对8种粒径小于0.1 mm的泥沙颗粒进行浑水测试。在此基础上,分析了泥沙粒径和含沙量对灌水器堵塞的影响,探讨引起灌水器发生堵塞时的敏感粒径范围与含沙量水平。试验结果表明:对于粒径小于0.1 mm的细小颗粒,含沙量是引起灌水器堵塞的主要原因,当浑水含沙量水平大于1.25 g/L时,影响尤其显著,呈正相关关系;粒径对堵塞的影响并不是单调的递增或递减,堵塞发生的敏感粒径范围在0.03~0.04 mm之间。试验结果有助于进一步提高含沙水源滴灌的应用水平。

英文摘要:

The objective of this study was to investigate the influence of small sediment particles containing in muddy water on anti-clogging performance of oblique dental labyrinth channel drip emitters. A total of 8 types of muddy water with different particle size distribution (all less than 0.1 mm) were tested by short-term clogging tests. Based on these trials, the effect of two factors (sediments' diameter and muddy water concentration) on emitter' s clogging were analyzed, and then the range of sensitive particle diameters and the level of sediment concentration were discussed. The results showed that the performance of emitters was greatly impacted by the sediment concentration in muddy water with sediment particle size <0.1mm, especially when sediment concentration was greater than 1.25 g/L. This finding indicated the positive relationship between sediment concentration and the clogging process. On the other hand, the sediment particle diameter neither monotonically increased nor decreased the clogging. Emitters are prone to being clogged when particle size ranges between 0.03 and 0.04 mm. The findings from the study will be beneficial for the practical application of muddy water in drip irrigation.

[查看全文](#) [下载PDF阅读器](#)

关闭

您是第**5147633**位访问者

主办单位: 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100125 Email: tcsae@tcsae.org
本系统由北京勤云科技发展有限公司设计